
Protokół Nr LVI/2023 

z sesji Rady Powiatu w Sępólnie Kraj. 

odbytej 28 kwietnia 2023 roku 

w sali sesyjnej im. L. Prądzyńskiego 

Ad.l. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chart o godz. 11.00. 

Serdecznie powitał radnych, a także gości biorących udział w sesji, w tym pracowników 

starostwa i jednostek powiatowych, (załącznik nr 1 - lista obecności gości). 

Marek Chart poinformował również, że sesja jest nagrywana i transmitowana na żywo 

w Internecie. 

Ad.la. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w pierwszej kolejności dokona 

sprawdzenia obecności. W związku z powyższym radni zostali poproszeni o wciśnięcie 

przycisku potwierdzającego obecność na sesji. M. Chart stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 15 radnych, (nieobecni Jarosław Tadych i Krzysztof Szymanowicz), co 

stanowi ąuorum i umożliwia prawomocne podjęcie uchwał, (załączniki nr 2 i 3 - lista 

sprawdzania obecności i potwierdzenie głosowania). 

Ad.l.b. 

Przewodniczący zapytał czy radni wnoszą uwagi do porządku obrad. 

O głos poprosiła Danuta Zalewska. Radna w imieniu Klubu Radnych Prawa i 

Sprawiedliwości wniosła o zmianę porządku obrad, polegającą na nadaniu punktowi 11 

następującego brzmienia: „Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim w 

sprawie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II". Tym samym zawarte w porządku 
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obrad punkty od 11-14 otrzymają numery 12, 13 i 14. Radna stwierdziła, że najlepszym 

uzasadnieniem tego wniosku jest treść proponowanego stanowiska Klubu o następującej 

treści: „Klub Radnych PiS w Radzie Powiatu w Sępólnie Krajeńskim w trosce o 

poszanowanie podstawowych wartości budujących polską wspólnotę narodową, 

odpowiadając na medialne próby rujnowania wizerunku Świętego Jana Pawła II, włącza 

się w ogólnopolską obronę autorytetu i dobrego imienia Papieża Polaka. Papież 

Franciszek w 2017 roku ustanowił Świętego Jana Pawła II Patronem Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. Teraz 18 lat po Jego śmierci upominamy się o należny Mu 

szacunek, ponieważ nie może On osobiście bronić swojego dobrego imienia. Jan Paweł II 

jest dla Polaków i wielu innych narodów rozrzuconych po wszystkich kontynentach 

niekwestionowanym autorytetem. Dlatego my mamy prawo, a wręcz obowiązek 

przypomnienia, że Nasz Wielki Rodak opowiadał się za równością, wolnością, 

sprawiedliwością, był orędownikiem ludzi biednych we wszystkich zakątkach świata. 

Pragniemy zatem pokazać, że nauka Jana Pawła II niesie w sobie prawdę, która łączy a 

nie dzieli ludzi, bez względu na przynależność kulturową, kolor skóry czy miejsce 

zamieszkania". Po odczytaniu stanowiska Radna poprosiła Wysoką Radę o przyjęcie tego 

stanowiska. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że zmianę porządku obrad można dokonać 

bezwzględną większością ustawowego składu Rady, co w tym przypadku wynosi 9. 

Marek Chart zapytał czy któryś z radnych wnosi jakieś inne wnioski. 

O głos poprosił Andrzej Chatłas. Radny poprosił o wskazanie podstawy prawnej, która 

mówi, że zmiana porządku obrad wymaga jej przyjęcia bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady. 

Przewodniczący odpowiedział, że jest to art.15 pkt 2 ustawy o samorządzie 

powiatowym. 

Marek Chart zarządził głosowanie nad wnioskiem o zmianę porządku obrad. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych stosunkiem głosów „za" 4, „przeciw" 0, 

„wstrzymało się" 11 odrzuciła wniosek dot. zmiany porządku obrad. 
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Porządek obrad na LVI sesję Rady Powiatu przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie ąuorum, 

b) przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LV sesji Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. 

3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu o udzielonych odpowiedziach na 

interpelacje i zapytania złożone na ostatniej sesji i w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o czynnościach w okresie między 

sesjami. 

6. Sprawozdanie Starosty Sępoleńskiego z prac Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

w okresie między sesyjnym oraz informacja o złożonych przez radnych wnioskach i 

sposobie ich załatwienia. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

8. Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Sępoleńskiego w 2022 r.: 

a) przedstawienie raportu, 

b) debata nad raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu w 

Sępólnie Krajeńskim. 

9.1. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego za 2022 

rok wraz z informacją o stanie mienia oraz sprawozdania finansowego: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu, 

b) zapoznanie się z uchwałą 14/S/2023 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2023 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego za 2022 rok wraz z 

informacją o stanie mienia Powiatu, 

c) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Sępólnie 
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Krajeńskim za 2022 rok wraz z opinią o wykonaniu budżetu Powiatu 

Sępoleńskiego za 2022 r., 

d) przedstawienie uchwały Nr 2/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 19 kwietnia 2023 roku w sprawie opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim za 2022 rok, 

e) przedstawienie sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego. 

9.2. Dyskusja nad sprawozdaniami. 

9.3. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2022 rok, 

b) udzielenia dla Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim absolutorium za 2022 rok 

10. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) udzielenia dotacji celowej dla Gminy Sępólno Krajeńskie na dofinansowanie 

zadania budowa chodnika przy Urzędzie łączącego ul. Szkolną z ul. Kościuszki 

b) uchwalenia zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2023 rok, 

11. Przyjęcie apelu w sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu 

terytorialnego w ramach Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru 

przedstawiciela. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Zakończenie obrad. 

Ad.2. 

Marek Chart oznajmił, iż nikt nie wniósł uwag do protokołu z LVI sesji Rady Powiatu. 

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych (nieobecni Krzysztof Szymanowicz, Jarosław 

Tadych) jednogłośnie przyjęła protokół z LVI sesji Rady Powiatu, (załącznik nr 4). 

Ad.3. 
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Radni nie zgłosili żadnej interpelacji ani zapytania. 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że na ostatniej sesji, jak również w 

okresie międzysesyjnym nie złożono interpelacji i zapytań. 

Ad.5. 

Marek Chart przedstawił informację o czynnościach Przewodniczącego Rady Powiatu 

w okresie między sesjami (zał. nr 5). 

Ad.6. 

Wicestarosta Andrzej Marach przedstawił Informację z prac Zarządu Powiatu w 

okresie międzysesyjnym. (załącznik nr 6). 

Wicestarosta poinformował m.in. o spotkaniu z Marszałkiem, na którym 

przeprowadzono rozmowy dot. zwiększenia ilości linii autobusowych. Padły już pierwsze 

propozycje rozwiązania tego problemu. Andrzej Marach stwierdził, że każdy powiat 

potrzebuje pewnego zabezpieczenia transportu publicznego, nawet jeśli niektóre linie 

będą nieopłacalne. 

Jeśli chodzi o przebudowę drogi powiatowej Wałdowo-Olszewka bez mostu na rzece, to 

promesa obowiązuje do dnia 31 października 2023 r. Na chwilę obecną dyrektor Edwin 

Eckert przygotowuje się do ogłoszenia przetargu. Odnośnie inwestycji Nowy Dwór, to 

sytuacja wygląda bardzo obiecująco. Jedna oferta przetargowa daje możliwość szybkiego 

podpisania umowy, prawdopodobnie już po weekendzie majowym. Jeśli chodzi o 

przebudowę drogi tzw. Jerzmionki, to jest zgoda na „odchudzenie" zadania i tutaj również 

Dyrektor Zarządu Drogowego przygotowuje tą inwestycję. Kolejnym krokiem będzie 

oczywiście ogłoszenie przetargu. 

Na koniec Andrzej Marach poinformował, że Zarząd Drogowy w Sępólnie Kraj. 

otrzymał brązowy certyfikat w ogólnopolskim rankingu „Samorządowy Lider 

Inwestycji" za miesiąc marzec 2023 rok. Ranking taki jest prowadzony co miesiąc i jest 
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sporządzany na podstawie zamówień publicznych. Po przeanalizowaniu około 49.600 

regionów w Polsce i podsumowaniu punktów za wysoką aktywność inwestycyjną 

stwierdzono, że powiat sępoleński mieści się w pierwszej grupie Nie byłoby to możliwe, 

gdyby nie inwestycje w ramach programów rządowych, z których powiat pozyskuje 

środki. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Szczegółowe informacje dotyczące prac Zarządu Powiatu znajdują się w protokołach z 

dnia 14 i 21 kwietnia 2023 r. (załącznik nr 7). 

Po zakończeniu dyskusji Marek Chart ogłosił 15 minut przerwy. 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady. 

W tym punkcie głos zabrała Elżbieta Maziarz-Rudnik, Dyrektor PCPR w Więcborku, 

która przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej. 

Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej powiat jest zobowiązany do przygotowania takiej 

oceny w oparciu o analizę sytuacji społecznej i demograficznej. Szczegółowe 

opracowanie znajduje się w załączniku nr 8 do protokołu. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Ad.8.a. 

Na początku Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że Raport obejmuje 

podsumowanie działalności Zarządu Powiatu w roku poprzednim. Rada Powiatu 
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rozpatruje go podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady powiatu w sprawie 

udzielenia zarządowi absolutorium. 

W tym punkcie głos zabrał Wicestarosta Andrzej Marach. 

Wicestarosta przedstawił Raport o stanie Powiatu Sępoleńskiego w 2022 r., spełniając 

tym samym obowiązek wynikający z ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (Dz.U. z 2019 poz. 511 z późn. zm.). Raport obejmuje podsumowanie 

działalności Zarządu Powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, 

programów i strategii, uchwał rady powiatu i budżetu obywatelskiego. Radni mogli 

zapoznać się w przygotowanym raportem przed sesją. Andrzej Marach omówił 

wszystkie zagadnienia przedstawiając prezentację multimedialną (załącznik nr 9). 

Ad. 8.b. 

Przewodniczący poinformował, że nad przedstawionym raportem o stanie powiatu 

przeprowadza się debatę. W debacie nad raportem o stanie powiatu mieszkańcy powiatu 

mogą zabierać głos. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w debacie nad raportem o 

stanie powiatu składa się do Przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie, poparte co 

najmniej 150 podpisami mieszkańców powiatu. Zgłoszenie takie należy złożyć 

najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja, podczas której 

ma być przedstawiony raport o stanie powiatu. Marek Chart poinformował, że do dnia 

wczorajszego nie wpłynął żaden wniosek od mieszkańców. W związku z powyższym 

Przewodniczący oddał głos radnym. Przypomniał również, że radni w debacie zabierają 

głos bez ograniczeń czasowych. 

W debacie radni nie zabrali głosu. 

W tym punkcie Przewodniczący Marek Chart podziękował Zarządowi za to, że poczynił 

pierwsze kroki aby poprawić sytuację zarobkową pracowników. M. Chart stwierdził, że 

obecna sytuacja jest trudna i zarobki pracowników nie zawsze doganiają inflację. Mimo 

wszystko pewne działania zostały wykonane. Przewodniczący poprosił Wicestarostę aby 
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cały czas mieć tą sprawę na uwadze i wyraził nadzieję, że w tej kwestii wszyscy radni 

mówią jednym głosem. 

Na tym Marek Chart zamknął punkt 8.b. porządku obrad. 

Ad.8.c. 

Na początek Marek Chart przypomniał, że uchwałę o udzieleniu Zarządowi Powiatu w 

Sępólnie Krajeńskim wotum zaufania rada powiatu podejmuje bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu rady. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu zarządowi powiatu 

wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu zarządowi 

powiatu wotum zaufania. Natomiast nieudzielenie przez radę powiatu wotum zaufania 

równoznaczne jest ze złożeniem wniosku o odwołanie zarządu. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Zarządowi Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. 

Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 13 radnych 

stosunkiem głosów 11 „za" 2 „przeciw" (zał. nr 10) 
(nieobecni na sesji Jarosław Tadych, Krzysztof Szymanowicz) 

(niebiorący udziału w głosowaniu Danuta Zalewska, Andrzej Chatłas) 

podjęła uchwałę Nr LVI/255/2023 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu w Sępólnie Krajeńskim, co 

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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Wicestarosta Andrzej Marach w imieniu swoim i Starosty Sępoleńskiego Jarosława 

Tadycha podziękował za udzielenie wotum zaufania Zarządowi Powiatu w Sępólnie 

Krajeńskim. 

Ad.9.1.a. 

Skarbnik Powiatu przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 

Sępoleńskiego za 2022 r. 

Budżet Powiatu Sępoleńskiego na rok 2022 został przyjęty uchwałą Rady Powiatu Nr 

XLI/181/2021 z dnia 17 grudnia 2021 r. 

W trakcie jego realizacji dokonano łącznie 19 zmian, z czego 11 uchwałami Rady 

Powiatu Sępoleńskiego i 8 uchwałami Zarządu Powiatu. 

Ostateczny plan budżetu po zmianach na dzień 31.12.2022 r. wynosił: 

• po stronie dochodów 74.215.251,05 zł; 

• po stronie wydatków 71.035.459,54 zł; 

• nadwyżka budżetu w kwocie 3.179.791,51 zł. 

DOCHODY zostały wykonane w wysokości 72.168.498,49 zł, co stanowi 97,2% planu 

rocznego. 

Najważniejszym źródłem dochodów Powiatu Sępoleńskiego w 2022 roku była subwencja 

ogólna, która stanowi prawie 40% wszystkich dochodów. Dochody własne stanowią ok. 

37% (w tym: prawie połowa to udziały w podatkach PIT i CIT). Dotacje i środki celowe 

stanowią 23%. 

WYDATKI zostały wykonane w kwocie 67.838.167,90 zł, co oznacza realizację wydatków 

w 95,5% planu rocznego. Wydatki bieżące stanowią 92,3% ogółu wydatków, natomiast 

wydatki majątkowe stanowią 7,7% wszystkich wydatków powiatu. 

Wszystkie zadania nałożone z mocy prawa zostały zrealizowane prawidłowo zarówno po 

stronie dochodów jak i wydatków. 
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Zaplanowana nadwyżka budżetowa w kwocie 3.179.791,51 zł została wykonana w 

wysokości 4.330.330,59 zł. Powiat wypracował nadwyżkę operacyjną w wysokości 

7.391.428,98 zł. (planowano kwotę 4.693.095,71) 

W okresie sprawozdawczym powiat uzyskał dochody na zadania realizowane z udziałem 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej i innych bezzwrotnych środków 

zagranicznych w wysokości 2.238.743,91 zł. 

Zarząd Powiatu dokonał w roku 2022 łącznej spłaty zobowiązań w kwocie 5.018.076,00 

zł. Zadłużenie Powiatu na dzień 31.12.2022 roku wynosiło 19.991.818,70 zł i w stosunku 

do roku 2021 zmniejszyło się o 20%. W relacji do wykonanych dochodów kształtowało 

się na poziomie 27,7%. 

Na obsługę długu publicznego w 2022 r. wydatkowano kwotę 1.408.963,07 zł. 

Zobowiązania wymagalne w ciągu roku i na dzień 31.12.2022 r. nie wystąpiły w żadnej 

jednostce. Powiat zachował płynność finansową w całym roku. 

Zadania inwestycyjne i wydatki majątkowe realizowano zgodnie z budżetem 

uchwalonym przez Radę Powiatu i w 2022 roku wydatkowano na ten cel kwotę 

5.242.452,93 zł co stanowi 7,7% wykonanych wydatków ogółem. Wszystkie 

zaplanowane zadania inwestycyjne wykonano prawie w 100 procentach. 

W tym miejscu pani Skarbnik omówiła najważniejsze zadania inwestycyjne roku 2022. 

1. Kontynuacja budowy chodników w ciągu dróg powiatowych w oparciu o pomoc 

finansową udzieloną przez Gminy: 

Gmina Kamień Krajeński 

Plan 50.000,00 wykonanie 49.996,06 99,99% planu 

Gmina Sępólno Krajeńskie 

Plan 30.790,91 wykonanie 30.790,91 100,00% planu 

Gmina Sośno 

Plan 50.000,00 wykonanie 49.992,99 99,99% planu 

Gmina Więcbork 
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Plan 50.000,00 wykonanie 45.432,64 90,87% planu 

Gmina Sośno 

Opracowanie dokumentacji projektowych dla budowy chodników w 

miejscowościach Ostrówek i Mierucin 

Plan 13.500,00 wykonanie 13.500,00 100,00% planu 

2. Poprawa bezpieczeństwa ruchu pieszych w obszarach oddziaływania przejść dla 

pieszych - wydatki dokumentacyjne: Rozbudowa ul. Powstańców Wlkp. w 

Więcborku wciągu DP nr 1134C Więcbork-Jastrzębiec-Płosków- Sośno od km 

0+093,90 do km 0+235,50. 

Plan 294.757,16 wykonanie 294.757,16 100,00 % planu 

3. Poprawa bezpieczeństwa ruchu pieszych w obszarach oddziaływania przejść dla 

pieszych - wydatki dokumentacyjne: Rozbudowa ul. Powstańców Wlkp. w 

Więcborku w ciągu DP nr 1134C Więcbork-Jastrzębiec-Płosków- Sośno od km 

0+059,70 do km 0+093,90. 

Plan 106.939,37 wykonanie 106.939,37 100,00 % planu 

4. Poprawa bezpieczeństwa ruchu pieszych w obszarach oddziaływania przejść dla 

pieszych - wydatki dokumentacyjne: Przebudowa skrzyżowania ul. Dworcowej 

pozostającej w ciągu DP nr 1108C Kamień Kraj.- Trzciany z drogą gminną ul. 

Sportowa w Kamieniu Kraj. 

Plan 165.710,42 wykonanie 165.710,42 100,00 % planu 

5. Modernizacja (odnowa) DP 1116C relacji [Stare Gronowo] - gr. woj.- Piaseczno na 

odcinku o długości 1,085 km zlokalizowanym pomiędzy km 4+765, a km 5+850 jej 

przebiegu. Plan 693.265,64 wykonanie 693.265,64 100,00% planu. 

6. Modernizacja (odnowa) DP 1117C relacji Lutówko - Zaleśniak na odcinku o 

długości 1,2660 km zlokalizowanym pomiędzy km 0+000, a km 1+260 jej przebiegu 

Plan 666.557,91 wykonanie 666.557,91 100,00% planu 
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7. Modernizacja (odnowa) DP 1122C relacji Zaleśniak- Iłowo-Sypniewo na odcinku o 

długości 1,060 km zlokalizowanym pomiędzy km 0+000, a km 1+060 jej przebiegu 

Plan 611.316,40 wykonanie 611.316,40 100,00% planu 

8. Infostrada Kujaw i Pomorza. Plan 322.672,86 zł, wykonanie 241.666,19 zł tj.74,9 % 

planu. 

Rok 2022 był ostatnim rokiem realizacji programu naprawczego przyjętego na lata 2020 -

2022. Założeniem Programu Postępowania Naprawczego Powiatu było zachowanie 

relacji spłat zobowiązań, o której mowa w art.243 ust.l ustawy o finansach publicznych 

bezpośrednio po jego zakończeniu. Z uchwalonej Wieloletniej prognozy finansowej 

wynika, iż w latach 2023-2032 spełniona zostanie relacja we wszystkich latach prognozy. 

Podsumowując wykonanie budżetu roku 2022 należy stwierdzić, że wykonano wszystkie 

zadania i zrealizowano wyższy wynik niż był zaplanowany pomimo wysokiej inflacji 

(14,4% - średnioroczna za 2022 rok), wzrostu cen opału, energii, paliw, usług, 

materiałów. 

Fakt, że wynik budżetu bieżącego Powiatu Sępoleńskiego został zrealizowany na 

poziomie wyższym niż planowano, wpływa na poprawę wskaźnika z art. 243 ustawy o 

finansach publicznych od 2023 roku. I % • 

Ad.9.1.b. 

Małgorzata Masiłkin zaprezentowała uchwałę Nr 14/S/2023 Składu Orzekającego Nr 3 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2023 roku w 

sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego za 2022 rok wraz z 

informacją o stanie mienia. 

Skarbnik poinformowała, że RIO nie wniosła uwag za wykonanie budżetu za 2022 r. i 

przedstawiło swoją pozytywną opinię. Opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad.9.1.c. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Chatłas zaprezentował uchwałę Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim z dnia 18 kwietnia 2023 roku w 

sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

za 2022 rok wraz z opinią o wykonaniu budżetu Powiatu Sępoleńskiego za 2022 r. 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu za rok 2022 i 

wnioskowała do Rady Powiatu o udzielenie Zarządowi Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

absolutorium. Wniosek ten Komisja przyjęła jednomyślnie pozytywnie w głosowaniu 

jawnym. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad.9.1.d. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił uchwałę Nr 2/Kr/2023 Składu Orzekającego 

Nr 3 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 19 kwietnia 2023 roku w 

sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim w 

sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim za 2022 rok. Wniosek 

został zaopiniowany pozytywnie. Uchwała stanowi załącznik nr 14. 

Ad.9.1.e. 

W tym punkcie Skarbnik Powiatu przedstawiła łączne sprawozdanie jednostki 

samorządu terytorialnego. M. Masiłkin przypomniała, że sprawozdanie finansowe 

obejmuje: bilans z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego, łączny bilans jednostki 

budżetowej, łączny rachunek zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu jednostki oraz 

informację dodatkową. 

Bilans z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego prezentuje środki pieniężne, 

należności finansowe, zobowiązania finansowe oraz aktywa netto, którymi dysponuje 

Powiat na dzień bilansowy tj. na 31 grudnia 2022 roku. 

Środki pieniężne na koniec roku zwiększyły się o około 91.000,00 zł w stosunku do stanu 

na początek roku. Należności zmniejszyły się o około 480.000 zł, zobowiązania 

zmniejszyły się o około 4.200.000 zł. Skumulowany wynik budżetu - deficyt wyniósł na 

koniec 2022 roku 13.374.631,21 zł i zmniejszył się o około 4.900.000,00 zł, po 
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uwzględnieniu nadwyżki budżetowej skumulowany deficyt wynosi 9.059.942,03 zł 

(aktywa netto budżetu). Jeśli chodzi o bilans jednostki budżetowej, to aktywa trwałe w 

porównaniu do roku 2021 wzrosły o ok. 2.500.000, aktywa obrotowe wzrosły o ok. 

400.000 z uwagi na zwiększenie stanu materiałów, innych środków pieniężnych oraz 

rozliczeń międzyokresowych. Fundusz jednostki wzrósł o ok. 3.400.000 zł, zobowiązania 

zmalały w stosunku do roku ubiegłego o ok. 380.000. Suma bilansowa zwiększyła się o 

ok. 3.000.000. 

Na koniec Małgorzata Masiłkin podziękowała wszystkim za dobrą współpracę oraz za 

wytrwałą pracę w realizacji budżetu roku 2022. 

Ad.9.2. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Ad.9.3.a. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 r. 

Rada Powiatu w obecności 11 radnych 
(nieobecni na sesji Jarosław Tadych, Krzysztof Szymanowicz) 

(niebiorący udziału w głosowaniu Tomasz Fifielski, Andrzej Chatłas, Danuta Zalewska, Krzysztof 

Wilgosiewicz) 

stosunkiem głosów 10 „za", 1 „przeciw" (zał. nr 15) 

podjęła uchwałę Nr LYI/256/2023 
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w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2022 r., co stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Ad.9.3.b. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dla 

Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim absolutorium za 2022 rok. 

Przewodniczący przypomniał, że tą uchwałę Rada Powiatu podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 12 radnych 

(nieobecni na sesji Jarosław Tadych, Krzysztof Szymanowicz) 

(niebiorący udziału w głosowaniu Andrzej Chatłas, Danuta Zalewska, Krzysztof Wilgosiewicz) 

stosunkiem głosów 11 „za", 1 „przeciw" (zał. nr 17) 

podjęła uchwałę Nr LVT/257/2023 

w sprawie udzielenia dla Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim absolutorium za 

2022 rok, co stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący udzielił głosu Wicestaroście. Andrzej Marach stwierdził, że ubiegły 

rok dla budżetu powiatu sępoleńskiego był ciężki, głównie za sprawą wojny na Ukrainie i 

wysokiej inflacji. Do tego wszystkiego powiat przechodził ostatni rok programu 

postępowania naprawczego. Wicestarosta stwierdził, że Zarząd jest odzwierciedleniem 

tego, jak pracują jego jednostki. W związku z powyższym Andrzej Marach 

podziękował wszystkim dyrektorom i pracownikom. Wicestarosta podkreślił znaczenie 
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dobrej współpracy z Marszałkiem, z Wojewodą, z posłami różnych opcji. Dzięki temu 

powiat sępoleński mógł pozyskać środki na inwestycje i działalność. 

Ad.lO.a. 

Małgorzata Masiłkin, Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji celowej dla Gminy Sępólno Krajeńskie na dofinansowanie zadania 

budowa chodnika przy Urzędzie łączącego ul. Szkolną z ul. Kościuszki. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Marek Chart zamknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 13 radnych 
(nieobecni Jarosław Tadych, Krzysztof Szymanowicz, Danuta Zalewska, Krzysztof Wilgosiewicz) 

jednogłośnie (zał. nr 19) 

podjęła uchwałę Nr LVII/258/2023 

w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminy Sępólno Krajeńskie na 

dofinansowanie zadania budowa chodnika przy Urzędzie łączącego ul. Szkolną z ul. 

Kościuszki, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad.lO.b. 

Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Sępoleńskiego na 2023 rok. 
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Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

O udzielenie głosu poprosił Andrzej Chatłas. Radny zauważył, że od kilku lat budżet 

powiatu kształtowany jest przez dwa zapatrywania. Pierwszy jest taki, że nieważne jest 

zadłużenie powiatu a inwestycje, a drugi to dążenie do pozbycia się zadłużenia. Radny 

stwierdził, że osobiście jest zwolennikiem tej drugiej opcji. W związku z powyższym w 

tym wypadku „wstrzyma się" od głosu i będzie to czynił tak długo, jak długo w pozycji 

deficyt na rok 2023 nie pojawi się kwota 5.000.000 zł, co odpowiada nadwyżkom z lat 

ubiegłych. 

Ireneusz Balcer, Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił jednomyślnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Następnie Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 13 radnych 
(nieobecni Jarosław Tadych, Krzysztof Szymanowicz, Danuta Zalewska, Krzysztof Wilgosiewicz 

stosunkiem głosów 11 „za" i 2 „wstrzymujących się" (zał. nr 21) 

podjęła uchwałę Nr LVI/259/2023 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2023 rok, która stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad.ll. 

Marek Chart przedstawił apel w sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek 

samorządu terytorialnego w ramach Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru 

przedstawiciela. 
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Przewodniczący Rady Powiatu zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia apelu. 

Rada Powiatu w obecności 13 radnych (nieobecni Jarosław Tadych, Krzysztof 

Szymanowicz, Danuta Zalewska, Krzysztof Wilgosiewicz) jednogłośnie przyjęła apel w 

sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego w ramach 

Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru przedstawiciela, (załącznik nr 24 - lista 

głosowań i załącznik nr 25 - zgoda radnej Agnieszki Seydak na przedstawiciela 

Rady Powiatu). 

Ad.12. 

W tym punkcie o głos poprosił Andrzej Chatłas. Radny ponowił stanowisko Klubu 

Radnych PIS w sprawie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II przedstawione na 

początku sesji przez radną Danutę Zalewską (załącznik nr 26). 

Następną osobą, która zabrała głos w tym punkcie był Jan Król. Radny przypomniał, że 

Skarbnik mówiła o wykonaniu zadań w roku 2023, m.in. kwestia wykonania chodników. 

Radny zapytał jak wygląda sytuacja z drogami Nowy Dwór i Ołszewka. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił uwagę, że nie jest to punkt porządku obrad, w 

którym można zadawać pytania. 

Następnie Jan Król wygłosił swoje oświadczenie: „Jestem zasmucony postawą naszych 

radnych powiatowych. Jestem zasmucony tym, że nie dostrzegamy i nie macie zamiaru 

reagować na poniżanie nas Polaków. Przecież wszyscy wiemy, że gdyby nie 

zdecydowana postawa naszego rządu, to nadal Oświęcim byłby nazywany polskim a nie 

niemieckim obozem zagłady. Dzisiaj już tego kłamstwa, przez opór naszego rządu nie 

słychać. Ale niepolska telewizja nie rezygnuje i nadal podaje fałszywe i nieprawdziwe 

informacje i opinie o Polakach, ostatnio nawet o tym, że Polacy nie pomagali Żydom. 

Naszym największym autorytetem cieszy się nasz papież Jan Paweł II ogłoszony 

świętym. I tutaj trzeba było przez obcą telewizję, niepolską poniżyć osobę, nawet świętą. 

Trzeba to czytać jako podcinanie naszych korzeni. Wielu z was mówi, że nasz Papież jest 
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nadal autorytetem. Dlatego byłem przekonany, że też staniecie w obronie dobrego imienia 

Jana Pawła II. Nie możemy być obojętni na kłamstwa o nas Polakach. Wszyscy 

rozumiemy, przede wszystkim my starsi czerpaliśmy z nauk. Byłem na wszystkich 

spotkaniach, kiedy Papież był w Polsce i wiem jaka to jest osoba i jaka jest bezczelność 

obcych sił, wnet powiem przemysł antypolski. Jeżeli my starsi nie będziemy reagować, to 

jak zareaguje młodzież, jak zareaguje dalsze pokolenie i po czasie powiedzą, że jednak 

coś tam było. Nie ma jakichkolwiek podstaw, żeby taką opinie o naszym Papieżu 

wypowiadać i głosić. Jeżeli my starsi nie będziemy reagować, to te obce siły nadal będą 

tak robić. Nie możemy być obojętni, gdy ktoś pluje nam w twarz a my nie reagujemy. 

Takich przykładów jest dużo, nawet nasi się ośmielają. Nitras powiada nie podnoście 

głowy, bo my was chrześcijan obetniemy. I taką osobę na szefa kampanii wyborczej 

mianował ktoś ważny. Nie bądźmy obojętni na to, tak nie może być. Dziękuję." 

Następnie Przewodniczący udzielił głosu Ireneuszowi Balcerowi, który w imieniu 

Klubu Radnych „Przymierze Społeczne dla Krajny" również złożył oświadczenie w 

obronie dobrego imienia papieża Jana Pawła II: Klub Radnych „Przymierze Społeczne dla 

Krajny" stwierdza, że postać Jana Pawła II jest nieskazitelna i ponadczasowa, objęta 

głębokim szacunkiem. Ataki medialne w polskich i zagranicznych mediach uważamy za 

uwłaczające i haniebne. Jednak jako osoby wierzące i praktykujące wsłuchujemy się w 

głos naszych biskupów i Konferencji Episkopatu Polski, gdzie Przewodniczący 

Konferencji oraz Episkopat Polski wydał kilka opinii, które pozwolimy sobie zacytować: 

- „Obrona świętości i wielkości Jana Pawła II nie oznacza oczywiście twierdzenia, że nie 

mógł on popełnić błędu. Bycie pasterzem Kościoła w czasach podziału Europy na zachód 

i blok wschodni oznaczało konieczność mierzenia się z niełatwymi zadaniami." 

- „My nie mamy żadnych problemów z bronieniem Jana Pawła II, ponieważ dla nas 

świętość tego Papieża jest niepodważalna, więc wypowiadamy się w swoim własnym 

imieniu. Natomiast bardzo ale to bardzo prosimy, żeby nie robić z Jana Pawła II 

przetargów na gruncie politycznym." 
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- „Apelujemy aby nie wykorzystywać osoby Jana Pawła II do celów bieżącej polityki. 

Zachęcamy do modlitwy za wstawiennictwem świętego Jana Pawła II, za naszą 

wspólnotę kościelną i narodową." 

Jako Klub Radnych uważamy, że wyjaśnienie sprawy powinniśmy zostawić Kościołowi a 

my jako wierni oddajmy się modlitwie za świętego Jana Pawła II. 

Następnie o głos poprosiła Agnieszka Seydak, która przedstawiła stanowisko Klubu 

„Razem dla Powiatu": Klub „Razem dla Powiatu" nie będzie uczestniczyć w tworzeniu 

oświadczeń, stanowisk, czy apeli dotyczących spraw światopoglądowych, w tym 

religijnych. Konstytucja zapewnia obywatelom prawo do wolności sumienia i religii, toteż 

żadne zewnętrzne czynniki nie powinny wpływać na konieczność prezentowania własnego 

światopoglądu, przekonań religijnych czy wyznania. Wykorzystywanie autorytetów oraz 

łączenie religii z polityką, może być powodem podziałów społecznych, których nie chcemy 

być  c z ę ś c i ą .  [  J oJuM 

Na koniec tego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał 

radnym o złożeniu oświadczeń majątkowych. Poinformował o terminie następnej sesji 

Rady Powiatu, którą zaplanowano na 26 maja 2023 roku. 

Wobec zrealizowania porządku obrad Marek Chart o godzinie 13.50 zamknął obrady 

LVI sesji Rady Powiatu. 

Ad.13. 

Protokołowała: PRZEWODNICZĄCY 
RA J 


